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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 1)
17 listopada 2015 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
wicemarszałka Sejmu Ryszarda Terleckiego, zrealizowała następujący porzą-
dek dzienny: 

– wybór prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Piotr Kędziora – dyrektor Biura Legi-
slacyjnego oraz Jacek Karolak, Anna Pilarska i Aniela Rytel – z sekretariatu Komisji w Biurze 
Komisji Sejmowych.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dzień dobry państwu, witam na pierwszym posiedzeniu Komisji Administracji i Spraw 
Wewnętrznych. Jak państwo wiecie, przeprowadzimy dziś głosowania, a więc otwieram 
oficjalnie zwołane przez Marszałka Sejmu na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu 
pierwsze posiedzenie Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych.
Porządek przewiduje wybór prezydium Komisji – przewodniczącego i zastępców prze-

wodniczącego. Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu uchwały Komisji zapadają więk-
szością głosów w obecności co najmniej 1/3 liczby członków Komisji. Na podstawie listy 
obecności stwierdzam – choć jeszcze tej listy nie mam – kworum, przynajmniej optyczne 
kworum, z pewnością jest. 
Przypominam, że Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu powołuje 

i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym, większością głosów. Głosowanie 
jawne odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy Komisji. 
Głosowanie przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzy-
mał od głosu. Wybór zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą 
większość głosów, tzn. więcej głosów za niż przeciw. Głosy wstrzymujące się w tym przy-
padku nie są brane pod uwagę.
Przystępując do wyboru przewodniczącego, zwracam uwagę, że w przypadku więk-

szej liczby kandydatów zgłoszonych na tę funkcję uzyskanie przez pierwszego w kolej-
ności kandydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego. 
Oznacza to, że wówczas głosowanie na pozostałe kandydatury jest bezprzedmiotowe.
Czy powyższe zasady głosowania są dla państwa jasne? Nikt z posłów wątpliwości nie 

zgłasza, wobec czego proszę o zgłaszanie kandydatur. Bardzo proszę.

Poseł Jerzy Polaczek (PiS): 
Panie marszałku, w imieniu Klubu Parlamentarnego PiS chciałbym zgłosić kandyda-
turę  pana  posła  Arkadiusza  Czartoryskiego  na funkcję  przewodniczącego  sejmowej 
Komisji Administracji  i Spraw Wewnętrznych. Jest to poseł doświadczony, z wielolet-
nim stażem, wcześniej pełniący funkcję sekretarza stanu w Ministerstwie Administracji 
i Spraw Wewnętrznych w rządzie PiS, gwarantujący – jak myślę – bardzo merytoryczną 
i rzetelną pracę oraz zaangażowanie w tej kadencji, którą kilka dni temu rozpoczęliśmy. 
Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo dziękuję. Panie pośle, czy wyraża pan zgodę na kandydowanie?

Poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS): 
Tak, dziękuję, wyrażam zgodę.
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Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję bardzo. Czy są inne kandydatury? Jeżeli nie ma… Została zgłoszona tylko 
jedna kandydatura na funkcję przewodniczącego Komisji. Przystępujemy do głosowania.
Kto  jest za wyborem na funkcję przewodniczącego Komisji Administracji  i Spraw 

Wewnętrznych pana posła Czartoryskiego? Dziękuję bardzo. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Jest jeden głos wstrzymujący się. Dziękuję bardzo. Proszę o podanie wyniku 
głosowania.

Sekretarz Komisji Jacek Karolak:
33 głosy za, 0 głosów przeciw i 0 wstrzymujących się.

Głos z sali:
Był jeden głos wstrzymujący się.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został wybrany pan poseł Arkadiusz Czar-
toryski przy 33 głosach za i 1 wstrzymującym się. Serdecznie gratuluję panu posłowi 
wyboru.
Przechodzimy do wyboru zastępców przewodniczącego Komisji. Informuję, że Kon-

went Seniorów ustalił  liczbę  zastępców przewodniczącego w zależności  od wielkości 
Komisji. W przypadku Komisji dużej, jak ta, w której posiedzeniu dziś uczestniczymy, 
liczba zastępców powinna wynosić do pięciu osób. Rozumiem, że nie ma innych propozy-
cji w tej sprawie, dziękuję bardzo. Wobec tego proszę o zgłaszanie kandydatów na wice-
przewodniczących. Bardzo proszę, panie przewodniczący.

Poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS): 
Dziękuję. Chciałbym zgłosić dwie osoby z klubu PiS – pana Edwarda Siarkę, wielolet-
niego posła Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych, oraz pana Jerzego Polaczka, 
również posła tej Komisji, wcześniej ministra, tak że dwie osoby z klubu PiS – Jerzy 
Polaczek i Edward Siarka.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo dziękuję. Bardzo proszę.

Poseł Maria Małgorzata Janyska (PO): 
Panie marszałku, szanowni państwo, w imieniu klubu PO zgłaszam na funkcję wiceprze-
wodniczącego Komisji pana posła Marka Wójcika, który był przewodniczącym Komisji 
w poprzedniej kadencji. 

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo dziękuję. Bardzo proszę.

Poseł Marek Wójcik (PO): 
Panie marszałku, chciałbym zgłosić pana posła Zbigniewa Sosnowskiego z PSL, który 
jest posłem już czwartą kadencję, w przeszłości był wiceministrem administracji i spraw 
wewnętrznych, a w poprzedniej kadencji był wiceprzewodniczącym Komisji Administra-
cji i Cyfryzacji.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo dziękuję. Bardzo proszę.

Poseł Anna Maria Siarkowska (Kukiz15): 
Panie marszałku, szanowni państwo, w imieniu Klubu Parlamentarnego Kukiz’15 chcia-
łabym zgłosić pana Bartosza Józwiaka.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo dziękuję. Chciałbym teraz prosić zgłoszonych kandydatów o wyrażenie zgody 
na kandydowanie, po kolei.

Poseł Edward Siarka (PiS): 
Edward Siarka, wyrażam zgodę.
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Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo proszę.

Poseł Jerzy Polaczek (PiS): 
Jerzy Polaczek, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo proszę.

Poseł Marek Wójcik (PO): 
Marek Wójcik, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję bardzo.

Poseł Bartosz Józwiak (Kukiz15): 
Bartosz Józwiak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję.

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL):
Zbigniew Sosnowski, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo dziękuję. Mamy zgodę wszystkich kandydatów. Czy są jeszcze inne kandydatury? 
Nie ma, dziękuję bardzo. 
W związku ze zgłoszeniem ustalonej liczby kandydatów na funkcje zastępców prze-

wodniczącego proponuję dokonanie ich wyboru w głosowaniu łącznym. Czy jest sprzeciw 
wobec takiej procedury? Nie słyszę sprzeciwu, dziękuję bardzo. Przystępujemy do gło-
sowania.
Kto jest za wyborem zgłoszonych kandydatów na funkcje zastępców przewodniczą-

cego Komisji?

Sekretarz Komisji Jacek Karolak:
36 głosów za.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo  dziękuję.  Kto  jest  przeciw? Nie  widzę,  dziękuję  bardzo.  Kto  się  wstrzymał 
od głosu? Dziękuję bardzo.
Mamy więc 36 głosów za, żadnych głosów wstrzymujących i żadnych głosów przeciw. 

W związku z tym informuję, że zastępcami przewodniczącego Komisji zostali wybrani 
posłowie: Edward Siarka, Jerzy Polaczek, Marek Wójcik, Zbigniew Sosnowski i Bartosz 
Józwiak.
Serdecznie gratuluję wyboru  i zamykam dzisiejsze posiedzenie Komisji. Dziękuję 

państwu.


